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Søknad om dispensasjon for bygging av enebolig 

Klage på uttalelse fra Statsforvalteren – gbnr 430/46 Vågenes Indre 

 

Vi viser til brev fra Alver kommune datert 19. juli 2023, der det blir gitt adgang til å komme 

med merknader til Statsforvalteren sin uttalelse i brev datert 16. mai 2023. 

I utgangspunktet synes det som om Statsforvalteren ikke har tatt med seg i sine vurderinger 

de moment som vi har anført overfor Alver kommune. 

Vi gjengir derfor her noen av våre moment/synspunkt i saken, som oppsummerer at 

fordelene er vesentlig større enn ulempene i denne saken: 

1.Tomten ble skilt ut i 1974 – i underkant av 2 mål. Plasseringen ligger i en parsell på ca 
70 mål - tidligere utmark til hovedgården eiet av Karl Morken. Tomten er godt egnet til 
bebegyggelse, med lett tilkomst til kommunal vei og kommunal vannledning.  

2. På grunn av kommunens egen vurdering av etablering av byggefelt i samme 
område, ble ikke søknad om oppsett av bolig behandlet reelt sett før i 1991. Morken 
hadde da ventet i svært mange år før denne avgjørelsen ble fattet.  

3. Både jordbruksstyret og kommunen var av den oppfatning at det aktuelle 
området/tomten ikke var egnet for landbruk. Tomten hadde et svært grunt 
jordsmonn og kuppert med steiner/fjell. Det ble gitt løyve til oppsett av bolig og 
tillatelse til tilkomst til kommunal vei.  

4. Av personlige grunner ble bygging ikke gjennomført innen treårsfristen.  

5. Innføring av LNF regelverket ble implementert i lovverket i begynnelsen av 2000 tallet. Ut 
fra det vi forstår medførte denne innføringen også involvering/vurdering av 
fylkesmannen/statsforvalteren i forbindelse med dispensasjonssøknad om bygging i LNF 
området.  



 

6. I naboområdet er det etter tidspunktet gitt dispensasjon for oppsett av to fritidsboliger i 
LNF område.  

a. 430/33: (disp i 2004 med byggeløyve i 2007 (ferdigattest i 2008)  

 

b. 430/39:disp i 2007 med byggeløyve i 2008 (ferdigattest i 2011.)  

7. Tomten 430/46 ble overført fra Karl Morken til sin datter Sissel Morken Kristoffersen på 
midten av 90-tallet. Tomten ble overført fra Sissel Morken Kristoffersen til sin sønn Øystein 
Morken Kristoffersen i 2021.  

 
8. Både Sissel/Stig (ektemann) og Øystein har hatt langvarige opphold på Vågenes og 
derigjennom knyttet band til området og regionen. Øystein ønsker nå å bygge enebolig på 
tomten med det formål å legge forholdene til rette for flytting til regionen for han og hans 
familie.  

9. Statsforvalteren anmerker at det er uheldig å gi dispensasjon for bygging av 
bustad på dyrka mark. Det må presiseres at tomten ikke har dyrket mark, noe som 
er presisert av kartdatabasen til NIBIO. Deler av tomten ligger innen definisjonen av 
«annet område» og hoveddelen er definert som innmarksbeite etter ny definisjon. 
(tidligere utmarksdefinisjon). Dersom tomten blir inngjerdet vil ikke arealet heller 
være tilgjengelig som beiteområde og over tid bli definert som <<annet område» og 
ikke innmarksbeite (jfr. samtale med NIBIO).  

10.Det foreligger ingen klager fra naboene. Vi har hatt egen gjennomgang med hver av 
naboene, som presiserer at de ønsker nyetablering i området som velkomment. Lukt og 
støy fra landbruket må påregnes tidvis (våren), men dette må selvsagt aksepteres all den 
tid en velger å bosette seg i et landbruksområde. Om nødvendig kan det etableres en 
klausul i skjøtet vedr. aksept av slike forhold (jfr. samtale med Kartverket)  

11.Morten Christensen driver gardsbruk i nabo området til tomten. Han har presisert at 
det lille beiteområdet denne tomten representerer, ikke betyr noe som helst for hans 
gardsdrift. Han disponerer samlet ca 300 mål. Han vil, om ønskelig gjerde inn vår tomt, 
der hans beitedyr da ikke vil få tilgang til området.  

12.Det planlegges å bruke lokale leverandører til prosjektet, noe som vil medføre lokal 
etterspørsel og verdiskapning for næringslivet i regionen.  

13.Vår oppfatning er at hensynet til LNF formålet ikke blir vesentlig tilsidesatt, der 
etablering av enebolig på utskilt tomt ikke vil være til skade for landbruket – heller 
ikke natur og friluftsinteresser.  



  
14.Etablering av enebolig på tomten med planlagt tilflytting vil samlet sett resultere i at 
fordelene med slik etablering vil være vesentlig større enn ulempene. Tomten vil alternativt 
legges brakk også utilgjengelig for beiteformål. En etablering vil være i tråd med 
kommunen sine egne Ønsker/plan om økt tilflytting og tilrettelegging for 
næringsvirksomhet.  

15.Det er gitt dispensasjon for flere fritidseiendommer etter innføring av LNF regelverket. 
Vår søknad er tilknyttet enebolig og ikke fritidseiendom. Vi mener det er et moment i 
likebehandlingen, selv om vi har forståelse for at hver søknad skal behandles særskilt på 
fritt grunnlag.  

16.Det er nå gått 49 år siden prosessen startet. Med utgangspunkt i historien og 
ønske om etablering i området, synes vi nå det er rimelig at det blir gitt 
dispensasjon slik at prosessen med bygging av enebolig på tomten kan iverksettes.  
 

Oppsummering av fordelene 

Tomten er for lengst utskilt, der det vil være positivt å ta den i bruk  

• Tomten kommer ikke i konflikt med 100 metersbelte mot sjø  

• Tomten kommer ikke i konflikt med landbruksinteresser  

• Tomten grenser til kommunal vei  

• Kommunen har selv vurdert tomtefraskilling og byggefelt i området  

• Det ligger kommunalt vann til grensen  

• Det har tidligere vært gitt byggeløyve for oppføring av bolig på tomten  

• Økt verdiskaping i regionen/etablering i kommunen  

• Dispensasjon vil ikke svekke hovedhensynet bak arealformålet LNF  
 

Ulempene i denne saken synes å være helt marginale 

Vi håper at Alver kommune sitt vedtak datert 15. mars 2023 i sak APM-040/23 blir stående, 

slik at søknad om byggeløyve i neste runde kan behandles.   

 

 

Med vennlig hilsen 

Øystein Morken Kristoffersen 

 

 


